
Llegir un pressupost no és una tas-
ca fàcil, de vegades és fins i tot far -
ragosa. En qualsevol cas, i per no
donar informacions errònies, el
ministeri d’Educació i Cultura no
té cap tipus d’inconvenient a fer els
aclariments que es creguin opor-
tuns. Creiem que és vital contrastar
informacions com les aparegudes
dilluns passat per no donar una
imatge distorsionada de la realitat.
Alguns aclariments a temps poden
contribuir a garantir el rigor i la ve-
racitat informatives.

Vista la informació publicada re-
centment en la premsa del país i

que exposava literalment que “la
partida pressupostària del projecte
de llei de pressupost de l’Estat per
a l’exercici 2010 destinada a in-
fraestructures escolars s’ha reduït
ostensiblement respecte de la
d’enguany. I és que en l’exercici
2009 es preveia una quantia de
5,53 milions d’euros que per al pro-
per s’ha vist limitada a 1,71 mi-
lions”.

El ministeri d’Educació i Cultura
vol aclarir els següents extrems: 

Pel que fa a infraestructures es-
colars, la partida pressupostària
per al 2009 era, efectivament, de
5,53 milions d’euros, 3 milions dels

quals destinats al pagament de la
darrera fase del centre de segona
ensenyança de la Vall d’Orient,
plurianual que s’originà el 2005. En
l’actual projecte de llei de pressu-
post de l’Estat per a l’exercici 2010
hi ha prevista, certament, una su-
ma d’1,71 milions d’euros, d’una
banda. A més a més, a aquests 1,71

milions d’euros cal afegir la previ-
sió de 3 milions d’euros més en
concepte de plurianuals no liqui-
dats. Això suma, per tant, una pre-
visió total de 4,71 milions d’euros
(no 1,71) per a inversions en in-
fraestructures destinades a nous
centres escolars per a l’exercici
2010.

Pel que fa a l’elaboració del pro-
jecte de llei de pressupost de l’Estat
per a l’exercici 2010 en l’àmbit de
l’educació, cal precisar que s’ha
tingut en compte dos criteris es-
sencials. D’una banda, respondre a
les necessitats actuals de la societat
establint un ordre de prioritats vin-
culat als projectes, als nous objec-
tius i a les noves polítiques que cal

desenvolupar. De l’altra, replante-
jar de manera exhaustiva totes les
partides de despesa amb l’objectiu
d’ajustar-se a la necessitat i la con-
veniència de cada partida. Aquests
dos criteris contrasten molt signifi-
cativament amb la pràctica habi-
tual en exercicis pressupostaris an-
teriors, en què es preveien
projectes que mai s’arribaven a im-
plementar per no ser necessaris o
perquè les partides de despesa no
s’ajustaven a la necessitat real o a la
conveniència. És de coneixement
públic que aquest va ser el cas tant
de les infraestructures previstes a
Prats del Riu (indret situat, inci-
dentalment, a la parròquia de Sant
Julià de Lòria i no a Canillo, com
apuntava el Diari d’Andorra), com
a les Molleres, a la parròquia d’Es-
caldes-Engordany.
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La ministra desmenteix la informació continguda en l’article que va aparèixer a la portada del Diari

d’Andorra del dilluns 7 en què s’afirmava que el pressupost del 2010 suprimeix la inversió en noves escoles

El pressupost no retalla en educació
la tribuna

Ministra d’Educació i Cultura

SUSANNA VELA
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LLEGIR UN PRESSUPOST

NO ÉS UNA TASCA FÀCIL; 
DE VEGADES ÉS FINS

I TOT FARRAGOSA

�MARIA MARQUET
MANDICÓ

Tot llegint les Cartes al di-
rector de La Vanguardia,
aquests darrers dies em
va cridar l’atenció l’escrit
adjunt sobre els anome-
nats  camins escolars.
Sembla que la intenció de
l’autor, Juan Merallo
Grande, un gran defensor

de la bicicleta a la ciutat,
és accentuar la importàn-
cia de l’exercici en les ac-
tivitats quotidianes dels
escolars. Li he demanat
permís per traduir la seva
carta. Me l’ha concedit i
n’ha revisat la traducció. 

Camins escolars (traduït
del castellà).

“Els estudis de salut
dels darrers anys reflec-

teixen un augment del se-
dentarisme i una tendèn-
cia amenaçadora al so-
brepès en la població
escolar. Se’ns diu que els
nens han de fer exercici,
considerant-ho sempre
com una activitat extra.
Però, per què no fomentar
l’activitat física en les ocu-
pacions diàries? Avui en
dia es porta els nens a
l’escola en cotxe encara

que la distància sigui ínfi-
ma. D’aquesta manera es
promou una vida seden-
tària, aliena a la salut.

En alguns països euro-
peus s’està fomentant allò
que es diu camins escolars
a fi que els nens puguin
caminar o anar en bicicle-
ta a classe. Aquestes cam-
pa nyes i la construcció
d’infraestructures per
promoure-les poden aju-

dar a detenir el sobrepès
dels menors –en impul-
sar-los a fer un exercici
cardiosaludable– al ma-
teix temps que es despla-
cen a l’escola. Milloren la
salut i a la vegada creen
una mobilitat més soste-
nible a pobles i ciutats.
Ara els toca a les adminis-
tracions públiques posar-
se mans a l’obra, en bene-
fici de tots.”

la veu del lector

CREIEM QUE ÉS VITAL

CONTRASTAR INFORMACIONS

PER NO DONAR UNA IMATGE

DISTORSIONADA


